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Ohlédnutí za lyžařským výcvikem 2024 
 
 

Letošní lyžařský výcvik sedmých tříd se již tradičně 

konal v Krkonoších na Černé hoře společně s dětmi z 

Dymokur, Křince a Libice nad Cidlinou. Z naší školy 

jelo 20 dětí, celkem nás však bylo tentokrát přes 104 

(instruktory nepočítaje). A ačkoliv nás bylo tolik, po 

celou dobu vše fungovalo a běželo, jak mělo 😊. 

Sněhové podmínky byly velice dobré, přesto si  

s námi počasí trochu zahrávalo. Po prvních překrásných 

slunečných dnech jsme prožili i dny pochmurné a 

zatažené. Dokonce ve středu pršelo a foukal vítr tak, že 

jsme byli nuceni lyžování oželet.  

Ale i tak jsme si to parádně užili.  

Ačkoli jsme měli mezi sebou několik začátečníků, 

všichni během pár hodin bezpečně zvládli základy sjezdového lyžování a pak už společně s ostatními poctivě 

pracovali na zlepšení své lyžařské techniky. Ti zdatnější se letos podívali na červené černohorské sjezdovky, 

méně zdatní trénovali na mírnějším svahu s názvem Sporty, který se nachází přímo u chaty. Všichni také 

během týdne okusili, jak obtížné je ovládnout běžky. Pozdní odpoledne a večery patří vždy přednáškám a 

společné i volné zábavě. Kromě hraní seznamovacích her a kina měly rozhodně největší úspěch diskotéky. 

Díky tomu vznikla některá nová přátelství a možná i lásky 😉 

Ráda bych poděkovala žákům za zodpovědný přístup, slušné chování (oceněné i kolegy z ostatních škol) a 

příkladnou reprezentaci v závěrečných závodech. Vyzdvihla bych zejména výkony Felixe Marhouna, který 

obsadil v běhu na lyžích 2. a ve sjezdu 6. místo, 4. a 5. místo v běhu na lyžích našich atletek Viki Zedníkové 

a Marušky Horové a 5. místo ve sjezdu Emy Jedelské. Našim chlapcům se málem podařilo získat nechtěný 

triumf v soutěži o čuňátka kurzu, ale nakonec přeci jen získali pár bodů navíc, čímž se vyhnuli nepopulárnímu 

úklidu lyžárny a společenské místnosti po závěrečné diskotéce. Uff, bylo to o fous. Snad se do příště polepšíte, 

kluci! 

Závěrem musím poděkovat všem zaměstnancům Horského 

hotelu, kteří se o nás úžasně starali, zejména pak panu 

kuchaři za všechny neodolatelné bašty. Děkuji také mým 

kolegům z ostatních škol, paní ředitelce Martině z 

Dymokur za veškerou organizaci, naší paní primářce Evě 

za citlivé a perfektní ošetřování bolístek na těle i na duchu 

a hlavně mému kolegovi Harymu za tradičně skvělou 

spolupráci a neustále dobrou náladu. 

Za jediné minus celého lyžařského kurzu považuji 2 úrazy, 

které potkaly dvě naše žákyně. Alespoň, že nemusely 

odjíždět dříve domů. Přeji oběma děvčatům brzké 

uzdravení! 

        

            Šárka Bielaková 
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ZŠ Kounice poprvé na lyžích v Rakousku!  
 

Pro sedmé, osmé a deváté ročníky naší školy byl letos poprvé uspořádán lyžařský kurz v Rakousku. 

19. 2. celý zájezd dorazil do cílové destinace se zastávkou na jídlo v Českých Budějovicích. Ubytováni jsme 

byli v městečku Strobl am Wolfgangsee, které leželo na stejnojmenném jezeru. Naše dovednosti jsme pilovali 

v lyžařském středisku Postalm, které disponuje sjezdovkami všech barev. Ze začátku se počasí nejevilo zrovna 

nejlépe. Naštěstí během dalších dnů se vyjasnilo a my jsme si tak mohli lyžování naplno užít. 

Dbali jsme na bezpečnost, a proto jsme se učili základům první pomoci, o zdravovědě, o bezpečnosti na 

sjezdovce a o dalších užitečných věcech. Jednou z her, které jsme večer hráli, byla i vtipná úniková hra, 

abychom mohli nadcházející den “uniknout” a jet domů. Na slavnostní zakončení celého kurzu byl připraven 

večerní program, na který byla pro všechny objednána pizza a připravena diskotéka, která se vyvedla nadmíru 

pozitivně.  

Rádi bychom tímto poděkovali celému týmu intruktorů, vedenému panem učitelem Hurábem, díky kterým se 

i naprostí začátečníci skvěle rozlyžovali a pokročilí odstranili své lyžařské nedostatky. Vděk si zaslouží i paní 

zdravotnice Hana, která pro nás byla případnou neustálou podporou při jakémkoliv úrazu, ke kterému naštěstí 

nedošlo. A v neposlední řadě chceme poděkovat panu řidiči Honzovi, který nás vozil na svah a zpět do hotelu 

a nakonec nás bezpečně dopravil i domů.                                              M. Netíková, M. Vokoun               

Pilotní setkání žákovského parlamentu ZŠ Kounice se vydařilo 
 

Přejímání informací, jejich další interpretace, 

navrhování inovací, odstraňování nedostatků ve 

škole, zkrátka snaha zlepšovat školu všemi směry, to 

jsou hlavní důvody zavedení školního parlamentu na 

naší škole. Od nového roku se každý měsíc zástupci 

jednotlivých tříd budou scházet s panem ředitelem, 

zejména aby si popovídali o nadcházejících akcích, 

událostech a dalších věcech. Zástupci informace 

následně předají svým spolužákům. Jsou tedy 

jakýmisi prostředníky mezi vedením školy a třídou. Nyní se vám jakožto člen školního parlamentu pokusím 

přiblížit průběh první schůze, která se uskutečnila 31. ledna. Členové parlamentu byli seznámeni s oficiálními 

zdroji informací o naší škole, jako jsou webové stránky, facebookový profil, Bakaláři či platforma pro 

fotografie - Rajče.net. Probrali jsme několik návrhů, které 

zůstávají v jednání. Hlavním tématem lednové schůze bylo 

projednání příprav slavnostního otevření nástavby školy, 

které se uskuteční 5. dubna. Následně jsme se sešli s paní 

starostkou na obecním úřadu, kde jsme obdrželi několik 

doplňujících informací k dubnovým ceremoniím. Pokud 

budete žádat doplňující informace či máte dotazy ohledně 

setkání školního parlamentu, obraťte se na zástupce 

jednotlivých tříd.                                                         
         Michal Vokoun, zástupce IX. třídy 
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Snídaně s panem ředitelem 
 

Od nového roku naše škola zavedla spoustu novinek. Jednou z nich 

je snídaně s panem ředitelem, při které pan ředitel navštěvuje každou 

třídu. V rámci ranního setkání mohou žáci snídat a zároveň se tázat 

na informace, které je zajímají. Celkem pan ředitel navštívil už 10 

tříd. A tak jsme se rozhodli, že navštívíme jednu z nich a zeptáme se, 

jak se dětem taková snídaně líbila. Vybrali jsme si 3. třídu. Zeptali 

jsme se dětí, jak hodina probíhala. Řekly nám, že si povídaly o těchto 

tématech: sportovní novinky, pokračování nástavby, domácí 

mazlíčci. Překvapila je také spousta nových věcí, např. stolní 

fotbálek v přístavbě, odborné třídy v novém patře a dotykové tabule, které v některých třídách nahradí ty staré. 

Nakonec jsme se zeptali, jestli se jim tahle hodina zdála užitečná, obdrželi jsme spoustu pozitivních zpětných 

vazeb.        

      Děkujeme dětem za spolupráci!    T. Volková, Š. Heřtusová  
 

 

 

Slavnostní předávání vysvědčení v 1. A a Písařská slavnost 

 
 

Ve středu 31. ledna odcházeli kluci a holky z 1. A domů ze školy 

až za tmy. Pozvali totiž do své školy maminky, tatínky, babičky 

a dědečky, aby jim předvedli malý zlomek toho, co se ve škole 

stihli za první pololetí naučit. A že toho není málo. Děti svým 

rodičům recitovaly básničky o škole a zpívaly i rapovaly, a tak 

potvrdily, že si svoje první školní vysvědčení právem zaslouží.  

Dosud prvňáci psali do svých písanek a sešitů pouze tužkou nebo 

pastelkami. Proto k vysvědčení dostal také každý prvňáček svoje 

první psací pero. Nebylo to však zadarmo. Každé z dětí muselo 

podepsat slavnostní slib písaře, a to hned třemi způsoby – tajným 

písmem, husím brkem, či dokonce pravým japonským znakem. S 

úžasnou pomocí rodičů to zvládli úplně všichni, a tak si kluci a 

holky domů odnášeli nejen krásné vysvědčení, svoje první pero, 

ale i radost, že si společný večer ve škole skvěle užili. 
         

       Vendula Dovole 
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Střípky z  2. B 

Od začátku školního roku provází kluky a 

holky z 2. B kocourek Modroočko a 

kouzelná kulička Hadu. Jsou to postavy 

z knížek, které společně čtou při 

vyučování. V  lednu se proto druháci vypravili do Divadla Gong 

v Praze na představení Dobrodružství kocoura Modroočka. Příběh 

malého nezkušeného kocourka, který poznává svět kolem sebe, se 

všem moc líbil, a tak jsme si ho při výtvarné výchově také vytvořili. 

 
 

V českém jazyce jsme se učili rozlišovat různé druhy souhlásek a poznávat, kde se píše tvrdé y nebo ý. Aby 

si druháci nové učivo snadněji zapamatovali, vytvořili si na pomoc obry Hychykyryse. Nejsou to obři jen tak 

ledajací. Jsou velcí a celí kamenní, žijí v jeskyni a ve svém jídelníčku mají nejraději slova s tvrdými slabikami. 

Na fotkách můžete vidět, jak takový obr vypadá. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V prvouce jsme se celý únor učili o zvířatech. Povídali jsme si o tom, které živočichy můžeme v zimě v přírodě 

vidět a také o tom, jak jim můžeme pomoct zimu přečkat. Jednoho dne jsme se vypravili do lesa ke krmítku, 

abychom tam nasypali semínka a připevnili lojové koule. Všude létala spousta sýkorek, a tak jsme se 

sýkorkami zabývali více a vytvořili plakáty o našich nejrozšířenějších sýkorách – koňadrách a modřinkách. 

Tvoření plakátů druháky moc bavilo a moc se jim povedly. 
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 V průběhu února jsme se potýkali s velkou nemocností. 

Vysvětlovali jsme si, že nemoci způsobují různé viry a 

bacily, a jak se můžeme před nepříjemnými nemocemi 

chránit. Při výtvarné výchově druháci namalovali, jak si 

takové bacily ve své fantazii představují. 

 

 

 

Druhý únorový týden jsme si od učení odpočinuli a užívali si jarních prázdnin. Své prázdninové 

zážitky druháci zapsali do týdenních plánů. Většina druháčků se s chutí po prázdninách zase 

vrátila do školních lavic. Všichni kluci a holky z 2. B si za svou práci zaslouží velkou pochvalu. 
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               Miroslava Roudnická 

Zprávy ze 3. třídy  
 

Na konci listopadu se žáci třetí třídy vydali na výlet do Muzea hudby v Praze, kde na 

ně čekalo báječné dobrodružství. Během svého pobytu absolvovali hudebně 

dramatickou dílnu s názvem Šaman, která děti vtáhla do magického světa zvuků, 

pohybu a tance. Setkali se s neobvyklými hudebními nástroji. Nejvíce zaujala 

zvonkohra koshi a ocean drums. Nechyběly ani klasické Orffovy nástroje. Velmi 

překvapil obyčejný barel na vodu, který při bubnování zněl skvěle. V klenutých 

prostorách muzea pak děti objevovaly sílu i možnosti svého hlasu. 

 

 

 

Ve třetí třídě se v lednu odehrál nezvyklý, ale o to veselejší den. Žáci 

trénovali vyjmenovaná slova po L ve společnosti svých nejlepších kamarádů 

– plyšáků. Od samého rána se lavice zaplnily plyšáky, kteří převzali místo 

dětí a zapojili se do všech aktivit. Zatímco třeťáci procvičovali vyjmenovaná 

slova po L, jejich plyšáci s velkým zájmem naslouchali a podporovali je 

v jejich úsilí. Ale plyšáci jen vzorně neseděli v lavicích. Zadávali svým 

majitelům příklady a trpělivě čekali na odpověď. Nakonec si děti plyšáka 

nakreslily a doplnily obrázek o další vyjmenovaná slova, která jim jsou 

známá. Den s plyšáky nám připomněl, že učení může být velká zábava  

a všichni jsme si to užili.   
            Vendula Prílesan 
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Čtvrťáci na výletě v Praze 

  

V úterý 30. ledna naši žáci ze 4. A 

vyrazili na exkurzi do nejstarší gotické 

stavby v Praze – Anežského kláštera. 

V klášteře je nejvíce upoutaly obrazy 

dvorního malíře Karla IV. - Mistra 

Theodorika, které byly převezeny 

z Kaple svatého kříže na Karlštejně. 

Exkurzi zakončili výtvarnou 

dílničkou, kde ve skupinách 

zpracovávali příběh sv. Kateřiny a sv. Jiří pomocí komiksu.   
            Simona Šoufková 
 

Kamarádi z jiné školy 
 

Již od začátku roku si píšeme se svými vrstevníky ze Základní školy 

Nedašov. Dozvídáme se spoustu zajímavých informací o životě 

čtvrťáků, kteří bydlí blízko hranic se Slovenskem. Například většina 

rodin chová ovce, někteří až 100 kusů. Před jídlem se běžně modlí a 

mají i jiné tradice, například  na Mikuláše. V únoru jsme si pro ně 

připravili projekt o nejzajímavějších místech Kounic. Už se moc 

těšíme na další dopisy, kde se dozvíme, jaké zvyky dodržují o 

velikonočních svátcích.  
        Žáci 4.A  

   

       

   

 

Úspěchy na vědomostních soutěžích  
 

V prosinci proběhlo školní kolo Olympiády z českého jazyka. Koná se vždy jedna 

kategorie – společná pro žáky 8. a 9. třídy. Deváťáci mají tedy trochu náskok, ale 

osmáci si vedli také velmi dobře. Na prvních čtyřech místech se umístili deváťáci a 

dva z nich, Michal Vokoun a Soňa Mindžaková, nás pak na konci ledna 

reprezentovali v okresním kole v Nymburce. A vedli si výborně! Michal z druhého 

místa postoupil do kola krajského a Soně chyběl z pátého místa jen jediný bod na 

bronzovou příčku. Další dvě žákyně, které se ve školním kole umístily na 3. a 4. 

místě, byly připraveny jako náhradnice reprezentovat naši školu, ale postoupit mohli 

jen dva žáci z každé školy. Obě, Sára Procházková a Katka Zacharová, ve 

školním kole získaly jen o jeden bod méně než ti nejlepší.  Snad se všem zkušenost 

ze soutěže zúročí i u blížících se přijímacích zkoušek. A Michalovi držte palce 20. 

března, kdy bude bojovat o dobré umístění v Kladně.     
         D. Sedláková 
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Další úspěch našich žáků, tentokrát v okresním kole Zeměpisné olympiády 
 

V okresním kole 26. ročníku Zeměpisné olympiády, které tradičně hostilo Gymnázium Bohumila Hrabala 

v Nymburce, se našim žákům opět dařilo. V těžké konkurenci obsadili všichni 3 zúčastnění přední místa. 

V kategorii A (žáci 6. tříd) se umístila Karolína 

Turková na pěkném 5. místě. Hynek Novák ze 7. A se 

v kategorii B probojoval až na stupně vítězů. O pouhý 

1 bod skončil na 2. místě, čímž si oproti loňsku o jedno 

místo polepšil a podruhé za sebou se kvalifikoval do 

krajského kola. V nabité kategorii C (žáci 8. + 9. tříd) 

vybojoval David Žák z 8. A stejně jako v minulém 

ročníku nepopulární, ale velmi cennou bramborovou 

medaili. Všem našim soutěžícím gratuluji a děkuji za 

úspěšnou reprezentaci kounické školy.  

Hynkovi pak držme palce v krajském kole, které se 

uskuteční 27. 3. 2024.    

       
     Šárka Bielaková 
 

 

Školní kolo olympiády v anglickém jazyce se vydařilo 
 

Na konci února se v rámci dvou dnů uskutečnilo školní kolo olympiády v 

angličtině, kterého se zúčastnilo celkem 22 žáků ve dvou kategoriích: 6.-7. třídy 

a 8.-9. třídy. Výsledky v obou z nich byly velmi vyrovnané. Nicméně nakonec 

zvítězili žákyně Amálie Gálová (7. třída) a žák Michal Vokoun (9. třída). Oba 

dva postoupili do kola okresního, které se uskutečnilo v pátek 1. 3. 

v Poděbradech.     
        Zuzana Chmelíková 

 

 

Celorepubliková soutěž Mladý zemědělec 
 

Soutěž Mladý zemědělec je určena žákům 7. a 8. tříd základních škol a jejím 

cílem je zvýšit povědomí žáků o zemědělství. Tato soutěž probíhá pod záštitou 

a partnerstvím Zemědělského svazu České republiky a Agronomické fakulty 

Mendelovy univerzity v Brně. 

České zemědělství prožívá v současné době rušné časy. Na rozdíl od 

dřívějších dob se začíná jednat o dynamicky se rozvíjející obor, kde se stále 

více prosazují nové technologie a robotizace. S tím se pojí potřeba vysoce 

erudované pracovní síly. Pro mladou generaci tak tento obor nabízí možnost 

kvalitního pracovního uplatnění v zajímavém oboru. Do soutěže se přihlásilo 

celkem 121 základních škol z různých regionů ČR. V prvním (školním) kole 

soutěže vyplňovali žáci vědomostní test. Druhé kolo, tedy regionální semifinále, prověří teoretické 

i praktické dovednosti žáků, a to formou zábavného dne, které si pro ně připraví pořadatelská střední škola. 

A účastníci se mají rozhodně na co těšit. Na programu je například jízda traktorem, nakládání balíků slámy, 

dojení krav a mnoho dalších aktivit. Test z teoretických znalostí připraví Agronomická fakulta Mendelovy 

univerzity v Brně z učebnice „Mladý zemědělec“, kterou žáci obdrželi koncem ledna k samostudiu. 

Z každého regionálního kola postoupí dva nejlepší žáci do celostátního finále, které se bude konat 12. června 

v prostorách Agronomické fakulty Mendelovy univerzity v Brně. Za naši školu budou 12. března soutěžit 

Jan Šimůnek, Jakub Novák a Michal Halaxa na Střední zemědělské škole v Čáslavi. Přejeme jim hodně 

štěstí😊.             
            Michaela Nováková 

 

https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=97010&idc=12126038&ids=3607&idp=93985&url=https%3A%2F%2Fwww.patria.cz
https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=97402&idc=12126038&ids=280&idp=94781&url=https%3A%2F%2Fwww.hgs.cz%2F
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CAFÉ DE ĽECOLE 
 

Vraťme se nyní do minulého roku, a to přesně do 15. prosince, kdy se žákovská 

kuchyňka proměnila na školní kavárnu, kde měly děti možnost ochutnat některé 

typické francouzské pochutiny. Z pohledu organizátora mohu říct, že vše probíhalo 

plynule, systematicky a bez větších komplikací. Snažili jsme se, abyste si z kavárny 

odnesli nejen plné žaludky, ale také nějaké vědomosti. Z našeho pohledu probíhala 

akce takto:  
 

 ,,Když vešli dovnitř, dalo mi to zvláštní energii (nevím, byl to hodně dobrý pocit). Ze začátku jsem 

francouzsky moc mluvit nechtěl, protože jsem si myslel, že budu mluvit špatně nebo divně, ale pochopil jsem, 

že to děláme, abychom se něco naučili i my sami a taky děti.“ 

 My francouzštináři jsme 15. 12. 23 spustili naši novou kavárnu. Nakoupili jsme všechno potřebné a 

byli jsme připraveni přijímat objednávky a servírovat naše francouzské pokrmy. Všichni jsme se těšili, ale 

také jsme byli velmi nervózní. Poté, co se otevřely dveře, vstoupili první zákazníci. Díky paní učitelce Radce 

Urbanové, která nás naučila všechny potřebné fráze, šlo vše hladce. Zákazníci vypadali velmi spokojeně. 

Všem nám to šlo moc dobře a díky tomu čas plynul jako o závod.  

 Také pár milých slovíček jsme stihli pochytit. Kavárnu bych vlastnit chtěla, protože je tam zajímavá 

práce s výzdobou, bavilo by mě péct všelijaké dorty a pečivo. Moc jsme si to všichni užili, děkujeme všem, 

kteří nás navštívili. Francouzská školní kavárna za mě byla jedna z lepších akcí. Byla v provozu jen dvě hodiny 

a mělo přijít více než 10 tříd.  
 

 

Z pohledu návštěvníků: 

 Návštěva francouzské kavárny se mi moc 

líbila, myslím, že to byl dobrý nápad. Byla tam skvělá 

atmosféra s příjemnou obsluhou, bylo to hezké 

zpříjemnění pátečního dne. 

 Bylo to opravdu neobvyklé, ale bylo to 

krásné a zajímavé. Vřele nás přivítali a začala prezentace, kterou si pro nás 

připravil Michal Vokoun, nakonec se u dveří s námi zase hezky francouzsky 

rozloučili. 
 

 Měli velice dobrý tým, moc se mi líbilo, jak se starali o hosty, 

mohla by z toho být tradice. Myslím, že se tento nápad všem líbil a byl 

krásným zpestřením adventních svátků. Připravené zákusky stály za to. Když 

jsem poprvé nahlédla do kavárny, vypadalo to tam opravdu hezky, skoro jako 

opravdová kavárna.    

   

  Zpětné vazby od žáků francouzského jazyka a dramatické výchovy 
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Zimní sezóna atletického kroužku 

při ZŠ Kounice 
(články na www.kounice.cz, foto na 

https://atletikazskounice.rajce.idnes.cz/) 

 

Atletický kroužek trénuje celoročně. Naše tréninky probíhají 

hlavně venku. Atlety přes zimní období nerozhází plískanice, 

bláto, sníh ani zima. To proto, že to nejsou žádné padavky. 

Moto našich atletů je následující: „Na atletiku neexistuje 

špatné počasí, pouze špatné oblečení.“ A i díky tomu, že se 

pořádně trénovalo za každého počasí, dosáhli naši žáci v této 

halové sezóně tak ohromných výsledků.  

Na začátku školního roku se do atletického kroužku přihlásilo 

56 žáků průřezově z druhého až devátého ročníku. Toto pole 

do zimy výrazně prořídlo na aktuálních 42 atletů, kteří chodí 

pravidelně trénovat a závodit. Je nutné dodat, že je 

zimní halová sezóna přizpůsobena hlavně pro mladší 

a starší žáky (ročníky 2012 a starší). Atletická 

přípravka se v hale nemohla účastnit žádných 

závodů. To ale děti neodradilo od srdnatého 

tréninku, který snad prodají v jarním období, kdy 

začínají přespolní běhy a závody družstev na dráze.  

Atletický kroužek zahájil úspěšně zimní halovou 

sezónu 7. ledna v českobrodské hale. Osm atletů 

z řad mladších a starších žáků zde poprvé otestovalo 

své schopnosti a dovednosti. Všichni do jednoho si 

při svých startech vytvořili osobní rekordy. 

Nejhodnotnějšími výkony se představili Mikuláš Krumer, který ve své kategorii mladších žáků obsadil 3. 

místo ve skoku dalekém výkonem 413 cm, a Adam Noska ze starších žáků. Ten obsadil také 3. místo ve skoku 

vysokém, když překonal laťku ve výšce 160 cm.  

 V úterý 9. ledna proběhly veřejné závody v pražské Stromovce, kde Jan 

Šimůnek pokořil školní rekord na 1500 m. Ten má nově hodnotu 4:30,84. Šimona 

Slavíka tak odsunul na druhé místo. 

Další závody se uskutečnily v neděli 14. ledna. V hale Otakara Jandery ve 

Stromovce v Praze proběhl STŘEDOČESKÝ KRAJSKÝ PŘEBOR STARŠÍHO 

ŽACTVA. Atletický kroužek zde 

reprezentovali Jan Šimůnek, Adam 

Noska, Viktorie Slavíková a Michaela 

Netíková. Honza Šimůnek opět ukázal, 

že je ve výborné formě. Závod na 800 m 

vyhrál stylem start – cíl v čase 2:04.71. 

Honza dále vyhrál v závodě na 150 m  

http://www.kounice.cz/
https://atletikazskounice.rajce.idnes.cz/
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a jeho čas 18,25 je také novým školním rekordem. Dosavadní čas 18,30 držel Jiří 

Hlavinka. Třetí zlatou medaili vyhrál Honza ve štafetě na 4 x 200 m. Adam Noska 

obsadil 6. místo ve skoku vysokém, kde opět atakoval výšku 160 cm. Tentokrát však 

odolala a Adam překonal lať ve výšce 157 cm. Na trati 150 m zaběhl čas 20,32. 

Viktorie Slavíková vybojovala 17. místo na trati 1500 m (6:18.35) a ve sprintu na 60 

m doběhla v čase 9,81. Míša Netíková se představila ve skoku vysokém, kde obsadila 

11. místo ve skupině B výkonem 136 cm, v běhu na 150 m doběhla v čase 23,07. 

Druhé Krajské mistrovství tentokrát mladších žáků se konalo 20. ledna 2024. I toto 

mistrovství se konalo ve Stromovce. Bohužel se závodů zúčastnili jen tři kluci, 

protože velká část atletů si v té době vylepšovala své lyžařské schopnosti na „lyžáku“ 

v Krkonoších. I tak kluci zazářili, a dokonce zásluhou Lukáše Jedličky přivezli i 

bronzovou medaili z patnáctistovky.  

Výsledky: 

Mikuláš Krumer – 60 m překážek 10. místo (11,94), skok daleký 21. místo (375 cm) 

Tadeáš Táborský – 1500 m 5. místo (5:57,92), 150 m (24,91) 

Lukáš Jedlička – 1500 m 3. místo (5:48,88), 60 m překážek 15. místo (13,38) 
 

Po těchto závodech absolvovali atleti zimní soustředění v Lužických horách, a to v týdnu od 3. do 9. února. 

Předpoklad byl, že se zdokonalíme v jízdě na běžkách a naběháme nějaké kilometry v bílé stopě. V předešlém 

roce se nám to v termínu těsně po Vánocích nepodařilo a letos k tomu také nedošlo. Téměř celé soustředění 

bylo na blátě s deštěm a teplotami mírně nad nulou. Pouze poslední den nám nasněžilo pár centimetrů, ale na 

běžky to nebylo.  Zároveň foukal dost svěží vítr, který měl v nárazech až 100 km v hodině. Počasí nám sice 

nepřálo, ale poradili jsme si. Soustředění se zúčastnilo 20 žáků včetně dvou bývalých žákyň (Aurory 

Tlamichové a Natky Dusové). Místo běžek trénovali hody, vrhy, posilovali a hlavně běhali po svých. V 

podvečer byl zařazen každodenní strečink a pár společenských her. V týdnu jsme dvakrát vyrazili do 

rumburského bazénu, kde jsme závodili v plavání a odvážlivci si zaskákali z metrového a třímetrového 

můstku. Ve středu jsme absolvovali celodenní výlet dlouhý 18 km. Našim cílem byl Schmetterlingshaus 

Jonsdorf a přilehlé skalní město. V průběhu soustředění sportovci zvládli tři závody oceněné medailemi. První 

byl velmi náročný zimní výběh na horu Luž. Zde atleti zdolávali 800 m dlouhou trať 

s převýšením 145 m. Druhým závodem byl orientační běh dlouhý přibližně 5 

kilometrů. Třetím pak celotýdenní lužická olympiáda složená ze třinácti různých 

disciplín. 
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Vrcholem halové sezóny je MISTROVSTVÍ ČESKÉ REPUBLIKY 2. a 3. března, které se konalo v hale 

Otakara Jandery ve Stromovce. Na tento atletický svátek se probojoval jen Honza Šimůnek. Závodil v běhu 

na 800 m a ve štafetě na 4 x 200 m. V běhu na 800 m musel Honza nejdříve v sobotu 2. března vybojovat 

postup do finále. To se mu v pohodě povedlo. Doběhl druhý. V neděli 3. března se postavil do finálového 

běhu. Hned po výstřelu se zařadil za běžce z Břeclavi a Trutnova a až do třetího kola to vypadalo na celkem 

jasný doběh na třetím místě. V posledním kole ho ale doběhl soupeř z atletického klubu Krupka a Honza měl 

co dělat, aby odrazil jeho nápor. Povedlo se a vybojoval 3. místo a 

časem 2:02,03 opět posunul školní rekord.  

Druhou medaili, také bronzovou, se mu podařilo vybojovat spolu se 

třemi oddílovými kolegy z TJ Spartak Čelákovice. Čas jejich štafety 

se zastavil na 1:36.23. 

 Chtěl bych všem atletům naší školy poděkovat za úžasnou sezónu a 

přeji jim, aby i následující jarní a letní sezóna byla stejně úspěšná.  

     Trenér Ladislav Jedlička 😊 

 

 

 

Time Capsule Forever 
 

Časová schránka nebo též časová kapsle je úkryt historických předmětů nebo informací, sloužící většinou 

jako metoda komunikace s lidmi v budoucnosti. Tu svoji si zkusili vytvořit i žáci z 8. a 9. tříd v hodině 

anglického jazyka. Time capsule byla pro ně nejen výzvou v rámci samotné angličtiny, ale také určitým 

zamyšlením, co by se budoucí generace měly o našem současném životě dozvědět. 
            Zuzana Chmelíková 

 

 

 

https://cs.wikipedia.org/wiki/Historie
https://cs.wikipedia.org/wiki/Informace
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Schola Pregensis 
V Kongresovém centru Praha se od 23. do 25. 11. konala přehlídka středních 

škol z Prahy, Schola Pragensis. Bylo tu na výběr mnoho oborů. Školy se zde 

prezentovaly ve stáncích. U každého byli alespoň dva učitelé a dva žáci. Kromě 

možnosti si promluvit o výuce na dané škole, 

jste také dostali letáček se shrnutými 

informacemi. Bylo tu dokonce přes 130 škol. 

Na akci přišlo velmi mnoho studentů spolu 

s rodiči. Tento naučný zážitek určitě pomohl 

většině budoucích studentů středních škol. 

Schola Pragensis se koná každý rok a 

každému dítěti, co se chce hlásit na střední školy, doporučujeme tam zavítat. 
          

           K. Zacharová, S. Mindžaková 
 

Přijímací zkoušky 
Myslíme si, že v budoucnu bude většina z vás psát přijímací zkoušky, a tak vám 

přinášíme aktuální informace o novinkách v přijímacím řízení, které platí od 

letošního roku. Jednou z hlavních změn je, že se můžou podat tři přihlášky. To 

ale opravdu není všechno, školy nově nemusí kontrolovat prospěch z minulých 

let, ale většinou to dělají. I když budete podávat tři přihlášky, stále máte jen dva 

pokusy. Další velmi důležitou změnou je to, že musíte seřadit vybrané školy 

podle toho, kam chcete nejvíce, neboli podle svých priorit, což může a nemusí 

být výhodou. Po podání přihlášek se zvolené pořadí škol už nedá změnit a po 

vyhodnocení testů se hned dozvíte, kam jste se dostali. Odeslat přihlášky je možné od 1. do 20. února. Tento 

rok je také zvláštní tím, že mezi termíny přijímacích zkoušek je víkend, neboli se konají 12. a 15. dubna.  

  Přejeme vám, i nám, všechno štěstí světa - Hobit.       
               K. Zacharová, S. Mindžaková 
     

Významná výročí roku 2024 
 600 let od smrti Jana Žižky 

 140 let od narození Edvarda Beneše (bývalý prezident 

Československa)  

 110 let od začátku první světové války 

 100 let od narození Josefa Škvoreckého 

 25 let od vstupu České republiky do NATO 

 20 let od vstupu České republiky do Evropské unie 

 tento rok se uskuteční letní olympijské hry v Paříži 
       Š.Heřtusová, A. Kučera 

Rok hudby 2024 
Česká hudební historie má jeden kouzelný 

detail: každý letopočet končící čtyřkou si 

připomínáme řadu výročí narození nebo úmrtí 

významných českých skladatelů a interpretů 

klasické i populární hudby. Z této náhody se 

zrodila tradice Roků české hudby. Letos to bude 

už 200 let od úmrtí Bedřicha Smetany. 

Jedním z hudebních vrcholů roku bude festival Pražské jaro 2024. Tradičně 

ho 12. května v den výročí Smetanova úmrtí zahájí Má vlast, cyklus šesti 

symfonických básní hudebního skladatele Bedřicha Smetany, tentokrát 

v podání Berlínské filharmonie. A závěr roku bude mít tradiční přesah za hranice 

republiky, tentokrát až za oceán do New Yorku, kde se uskuteční velký český festival se třemi koncerty v 

Carnegie Hall. Vystoupí při nich mimo jiné Pražský filharmonický sbor či renomované těleso Pavel Haas 

Quartet.             N. Poslušná 
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Nejzvláštnější zvířata 
 

Mořská vlaštovka 

- jinak také nazývaná jako modrý glaucus či modrý mořský slimák 

- vyskytuje se všech světových oceánech  

- délka těla je až 5cm 

- je to jedovatý živočich 
 

 Jerboa 

- vyskytuje se v severní Africe a Asii 

- má perfektní sluch 

- dokáže běžet až 24 km/h 

- dožívá se 6 let 

- je to noční živočich 
 

Venezuelská můra 

- je to Svojský motýlek 

- byl objeven v roce 2009 v národním parku Canaima 

- pro ně je typické mít mohutné a chlupaté tělo s hnědým zbarvením   

- není větší než jeden článek prstu  

 

Žralok Šotek 

- často se vyskytuje u Japonska 

- žije v hloubkách 500 – 990 m 

- je označován za živoucí fosilii  
 

 Tlustohlavec tasmanský 

- žije v hloubkách až 1500 m 

- dorůstá délky až 30 cm 

- vysloužila si svým vzhledem přízvisko nejošklivější ryba  

- takhle vypadá kvůli rozdílu tlaku 

       J. Veselý a P. Gloser 
 

Anketa na nejoblíbenějšího zpěváka 
Udělali jsme anketu na nejoblíbenějšího zpěváka, protože jsme vám chtěli ukázat, koho dnešní děti 

poslouchají. Podívejte se, jak to dopadlo, a posuďte sami tento výsledek.  

Na 1. místě skončili dva interpreti, kterými jsou: Kafu a Pokáč 

2. místo obsadil: Ben Cristovao 

3. místo: Eminem, Marek Ztracený a Karel Gott 

A na dalších místech se umístili například Lucie Bílá, Drake, Michael Jackson nebo Calin. Nám se nejvíce 

líbila odpověď: Moje máma ve sprše    

  K. Zacharová, S. Mindžaková 



15 
 

Fandíme sportu 
 

Úspěšnost Česka na hokejovém Mistrovství světa juniorů  
 

V prosinci se uskutečnilo MSJ do 20 let ve Švédsku. Trenér 

Patrik Augusta nominoval výborné hráče, například brankáře 

Michaela Hrabala, obránce Tomáše Cibulku, Adama Jiříčka a 

Tomáše Hamaru a také útočníky Jiřího Kulicha, Matyáše 

Šapovaliva a Ondřeje Bechera.  
V prvním zápase proti Slovensku se bohužel zranil obránce 

Adam Jiříček (vážné zranění kolena) a nemohl pokračovat. 

Češi prohráli 2:6. Další zápas proti Norsku ale vyhráli 8:1. 

Proti USA hráli velmi vyrovnaný zápas, ale nakonec po 

nájezdech byl konečný stav 3:4. Následovala výhra nad 

Švýcarskem 4:2 a postup do čtvrtfinále, kde se utkali s 

favorizovanou Kanadou. 11 sekund před koncem dal Jakub 

Štancl rozhodující gól a po výhře 3:2 poslal Česko do semifinále. Češi bohužel podlehli Švédsku a prohráli 

5:2, a tím ztratili šanci bojovat o zlato. Takže postoupili „pouze“ do boje o bronzovou medaili. Výborným 

obratem ve třetí třetině, kdy dali 4 góly za 50 sekund a překonali tím rekord, vybojovali bronz!!! 
            Š. Heřtusová, A.Kučera 

 

24. ročník Noci s Andersenem  
 

 

Blíží se termín dalšího ročníku mezinárodního projektu „Noc 

s Andersenem“. Po covidové pauze se akce v loňském roce konala pro 

1. stupeň a letos jsme opět připravili program pro žáky 2. stupně.  

 Termín: 22. 3. – 23. 3. 2024 

Proč právě „Noc s Andersenem“? 

„Noc s Andersenem je jednou z akcí, kterou české knihovny svádí 

v konkurenci populárnějších médií boj o zájem dětí a dětské čtenářství. 

Všichni víme, že dnešní způsob života dětské četbě příliš nepřeje - knihy 

soupeří s mnoha akčními lákadly od bezduchého vysedávání před 

televizní obrazovkou k počítačovým hrám…“  

Těšíme se, že si společný večer užijeme a děti budou mít spoustu hezkých zážitků.         D. Sedláková 

   NSA 2017                NSA 2019 
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Kolekce školního oblečení 
 

I nadále spolupracujeme s organizací Schools United a i tento 

rok jsme se rozhodli pro zájemce zprostředkovat webový 

obchod se školním oblečením. 

Webový obchod naleznete na tomto odkaze: 

https://www.kraloveskoly.cz/zskounice//. 

Po otevření E-shopu se Vám objeví dva motivy. První motiv 

otevře webový obchod ZŠ Kounice, druhý je pro žáky, kteří 

chodí na kroužek atletiky při ZŠ Kounice. 

E-shop ZŠ Kounice bude otevřen do 26. března. 

E-shop Atletika Kounice bude otevřen do 18. března. 

 

 
 

Přejeme všem krásné velikonoční svátky. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Školní noviny pro vás připravují žáci volitelného předmětu mediální výchova, v letošním školním roce to jsou:  

Adam Kučera, Jiří Veselý, Bea Bobková, Štěpán Bouma, Pavel Gloser, Luisa Liszy, Natálie Pslušná , Soňa 

Mindžaková,  Tereza Volková, Katka Zacharová, Štěpánka Heřtusová, Natálie Kneiflová, Michaela Netíková, 

Michal Vokoun (externě) 
vyučující: Dagmar Sedláková 

ZŠ Kounice / březen 2024, kontakty: casopiskounik@seznam.cz  

mailto:casopiskounik@seznam.cz

